
 

 

Bestyrelsesmøde i Friluftsrådet Vendsyssel mandag den 18. marts 2024 kl. 17.00-18.30 i Thorshøj Gl. 

Skole, Hjørringvej 216A, 9750 Østervrå 

Deltagere: Thomas, Benjamin, Hanne, Lars, Jens og Annette Eigaard fra Friluftsrådet centralt 

Afbud: Betty, Bo 

 

Referat 

1. Godkendelse af dagsorden 

Den blev godkendt. Før næste punkt blev det efterfølgende årsmøde kort gennemgået. 

2.  Godkendelse af referatet fra bestyrelsesmødet den 30. januar 2024 

Det blev godkendt. 

3. Mødeplan for 2024-2025 

Den blev gennemgået og ajourført. Lars deltager i naturvandringen 21. marts i Tornby. Se nedenfor.  

 

4. Fredning 

Der var møder i fredningsnævnet 7. februar. Betty deltog i Skagen vedrørende renovering af et 

parkeringsareal og en ny bygning ved Bangsbo. Der blev givet dispensation begge steder til det ansøgte. 

Thomas deltog i Store Vildmose vedrørende etablering af et offentligt toilet på p-plads ved Trædestenene i 

delvist fredet område. Heller ikke her var der indvendinger. Aftaler om rengøring og vedligehold var på 

plads. 

 

5. Nyt fra Friluftsrådet centralt 

Udvalg om adgang. Der har været udfordringer, sagde Benjamin. Hans mail til medlemmerne har været 

uden respons. Sidste møde er afholdt uden konklusion. Centrale møder ville have været ønskeligt.  

 

6. Regionen 

Der var møde i det nye regionsudvalg 6. februar. Det var et fysisk møde i Aalborg, hvor Thomas og Betty 

deltog. Der blev snakket om formål og forventninger i fredningssager, sagde Thomas. Og hvad kan grøn 

pulje bruges til i forbindelse med VE-projekter. Der bliver penge nok at søge i puljen, som politikerne 

bestemmer over. Det afhænger af dem, om der kan afsættes penge til drift. Også den nye mail blev drøftet. 

Der var stor ros til Kim for vejledning i denne forbindelse. For dem der ønsker det, er det muligt at tilgå 

kredsens gamle postkasse via den nye individuelle mail. 

7. Nyt fra NS Vendsyssel 

1. Handleplaner for Natura 2000 områder er i høring. Alle kommunekoordinatorer er godt i gang med at 

    sætte sig ind i planerne. Foreløbig ser det ikke ud til, at de giver begrænsninger i friluftslivet. 

2. Naturvandring i Tornby Klitplantage. Kystskrænten i plantagen og arealer ovenfor har siden 2007 været 

    udlagt som urørt skov. Der skal laves en ny forvaltningsplan for denne del af plantagen. Naturstyrelsen 

    har derfor inviteret til en naturvandring den 21. marts for alle interesserede for at fortælle om planen.      

8. Afholdte møder 

Naturpark Tolne. Hanne oplyste, at mødet 14. februar blev aflyst. Det bliver i stedet 11. april.  



 

 

9. Nyt fra kommunerne 

Hjørring Kommune. 

1. Furreby. Thomas har haft en korrespondance med Marianne Fisker vedrørende Kodal Fredningen her. 

    Der er et problem med paraglidere og deres ageren i området, siger hun. Det er ønskeligt med info 

    tavler, som gør reglerne mere synlige for dem. Thomas har inviteret hende til årsmødet, hvor hun kan 

    få en drøftelse med Friluftsrådet centralt. Der er forskellige interesser. Både mountainbikere, ryttere og 

    gående er involveret. Men en skilteskov er heller ikke ønskelig. 

2. Grønt Råd 7. marts. Thomas refererede fra mødet, hvor kommunens naturpolitik blev behandlet. 

Brønderslev Kommune. 

Workshop om naturpolitik 29. februar. Det var et fint arrangement, hvorfra Benjamin og Thomas 

refererede. Der er godt gang i naturpolitikken i kommunen. 

Frederikshavn Kommune. 

1. VE-projekter. Ingen af dem er endnu færdigbehandlede. 

2. Gårdbo sø. DN Frederikshavn og Læsø har udarbejdet et notet vedrørende naturgenopretning af 

    søen Det kan findes på hjemmesiden: https://frederikshavn.dn.dk Både Hjørring Kommune 

    og Frederikshavn Kommune er involveret, da grænsen mellem de to kommuner går næsten midt 

   gennem søen. Det drejer sig om at udlægge søbunden til vedvarende energi. 

Læsø Kommune. 

Intet.  

10. Eventuelt 

Intet. 

Jens Kølbæk 

https://frederikshavn.dn.dk/

